



SOVEREIGN HOSPITALLER ORDER
OF ST. JOHN OF JERUSALEM OF RHODES AND OF MALTA

Permanent Observer Mission to the United Nations Office
and other International Organizations in Geneva

Human Rights Council - A/HRC/50/26

Violence against indigenous women and girls. Report of the Special Rapporteur on violence against women, its causes and consequences, Ms. Reem Alsalem

**Statement by Professor Michel Veuthey
Ambassador to monitor and combat trafficking in persons, Deputy Permanent Observer in Geneva
Geneva, 20 June 2022**

Mr. President, Excellencies,

The Sovereign Order of Malta wishes to express its thanks to the Special Rapporteur on **violence against women, its causes and consequences, Ms. Reem Alsalem**. We would like to congratulate the Special Rapporteur for her well-documented report (A/HRC/50/26) on “**Violence against indigenous women and girls**”.

The Order of Malta welcomes her mention of

- the role of **regional organizations**, the role of **local communities** and especially **indigenous women**,
- the need to access to **prevention and protection services**, including in local indigenous languages
- the **training in local languages** for the native indigenous rural authorities
- the implementation of the **extraterritorial human rights** obligation of States, allowing for accountability by non-State actors for violations (Par. 51), without excluding recourse to the national courts of the State on whose territory the violation was committed, or multi-stakeholder initiatives such as the “[Global Deal](#)”.
- effective implementation of recommendations by **truth commissions or commissions of inquiry** (Par. 64)
- the **due diligence obligation by States to prevent, investigate and punish perpetrators**, and to provide **reparations** for victims (Par. 76)
- the obligation for States to ensure that **indigenous women and girls who are survivors of violence** have adequate access to protection and support services, including **culturally appropriate medical treatment, psychosocial counselling and professional training** (Par. 86).

In Africa, Asia, Australia and Latin America, the [Order of Malta](#) conducts projects with the aim of providing health care to indigenous populations, to strengthen their capacity to develop income-generating activities and to help them strengthen their rights.

Thank you.



SOVEREIGN HOSPITALLER ORDER
OF ST. JOHN OF JERUSALEM OF RHODES AND OF MALTA

Permanent Observer Mission to the United Nations Office
and other International Organizations in Geneva

Conseil des droits de l'homme - A/HRC/50/26
Violence à l'égard des femmes et des filles autochtones

Déclaration du Professeur Michel Veuthey
Ambassadeur chargé de surveiller et de combattre la traite des personnes,
Observateur permanent adjoint à Genève
Genève, le 20 juin 2022

Monsieur le Président, Excellences,

L'Ordre Souverain de Malte souhaite exprimer ses remerciements à la Rapporteuse spéciale sur la **violence contre les femmes, ses causes et ses conséquences, Madame Reem Alsalem.**

. Nous tenons à féliciter la Rapporteuse spéciale et son équipe pour leur rapport bien documenté (A/HRC/50/26) sur la "Violence à l'égard des femmes et des filles autochtones".

L'Ordre de Malte se félicite que le Rapport mentionne

- le rôle des organisations régionales, le rôle des communautés locales et en particulier des femmes autochtones,
- la nécessité d'accéder aux services de **prévention** et de **protection**, y compris dans les langues locales autochtones
- la **formation en langues locales** des autorités rurales indigènes autochtones
- la mise en œuvre de **l'obligation extraterritoriale des États en matière de droits de l'homme**, permettant aux acteurs non étatiques de répondre des violations qu'ils ont commises devant des tribunaux (paragraphe 51), sans exclure le recours aux tribunaux nationaux de l'État sur le territoire duquel la violation a été commise, ni des initiatives multipartites telles que le « [Global Deal](#) ».
- la mise en œuvre effective des recommandations des **commissions de vérité ou des commissions d'enquête** (Par. 64)
- **l'obligation de diligence des États pour prévenir, enquêter et punir** les auteurs de violations, et pour fournir des réparations aux victimes (Par. 76)
- l'obligation pour les États de veiller à ce que les **femmes et les filles autochtones qui survivent** à la violence aient un accès adéquat à des services de protection et de soutien, y compris des **traitements médicaux adaptés à leur culture, des conseils psychosociaux et une formation professionnelle** (paragraphe 86).

En Afrique, en Asie, en Australie et en Amérique latine, [l'Ordre de Malte](#) mène des projets dans le but de fournir des soins de santé aux populations autochtones, de **renforcer leur capacité à développer des activités génératrices de revenus et de les aider à renforcer leurs droits.**

Merci.



SOVEREIGN HOSPITALLER ORDER
OF ST. JOHN OF JERUSALEM OF RHODES AND OF MALTA

Permanent Observer Mission to the United Nations Office
and other International Organizations in Geneva